
Uprava NKBM brez razresnice
Na skupščini NKBM delničarji niso dali razresnice za
lansko poslovanje upravi - Matjažu Kovačiču, Manji
Skemišak in Andreju Plosu. V nadzornem svetu so
povsem novi člani. Dokapitalizacija banke bo, a jo bo
uprava težko izvedla v postavljenih rokih. Mali delni-
čarji s 24-odstotnim lastniškim deležem so le opazovali
vladni glasovalni stroj
IRENA FERLUGA
"NKBM je lani zaradi zaostrenih
razmer gospodarjenja ugotovila za
84 milijonov evrov izgube, izboljša-
nja poslovanja pa tudi letos ni priča-
kovati, morda v naslednjem letu ali
dveh. V banki želimo očistiti rizično
aktivo in nedonosno aktivo posebej
izločiti ter pospešiti izterjavo nedo-
nosne aktive. Zaostrili bomo kriterije
kreditiranja, še posebno pri korpora-
tivnem bančništvu, selektivno bomo
odobravali kredite z ustrezno bonite-
to," je v nagovoru delničarjem na vče-
rajšnji skupščini v Mariboru dejal Aleš
Hauc, predsednik uprave NKBM.

Uprava čaka na rezultat revizije
Napovedal je, da bo banka z novimi
produkti povečala obseg prihodkov, a
pot do izboljšanja poslovanja banke ne
bo lahka, je dejal. Čiščenje kreditnega
portfelja bo vplivalo na poslovni izid
letos in morda še v naslednjih letih, je
dejal Aleš Hauc. "Banko čakajo velike
preizkušnje. Da bo izboljšala poslova-
nje, potrebuje predvsem mir, sicer bo
doseganje teh ciljev ogroženo. V zvezi
s preteklim poslovanjem banke načr-
tuje uprava izvedbo revizije poslova-
nja, katere ugotovitve bodo podlaga za
ugotavljanje odškodninske in kazen-
ske odgovornosti odgovornih oseb. Če
bo revizija poslovanja to pokazala, bo
uprava banke z vsemi pravnimi sred-
stvi zaščitila interese NKBM," je napo-
vedal Aleš Hauc in apeliral na podporo
delničarjev pri doseganju zastavljenih
ciljev.

Na skupščini je bilo prisotnih 61,77
odstotka delnic z glasovalno pravico,
predsedoval ji je odvetnik Pavle Pensa.
Delničarji so se seznanili s poročilom o
notranjem revidiranju in z letnim po-
ročilom o poslovanju v letu 2011, spre-
jeli pa so sklep, da izguba nekaj manj
kot 84 milijonov evrov ostane nepo-
krita. Mali delničar mag. Venčeslav
Pire je ponovil svoj predlog, ki ga je dal
že na lanski skupščini, naj uprava in

nadzorni svet izdelata merila za merje-
nje uspešnosti delovanja bančnega me-
nedžmenta, a tudi letos ni bil uslišan s
sprejetjem takšnega sklepa.

Delničarji so kot ostrižene ovce
Rajko Stanko vič, predsednik društva
Mali delničarji Slovenije, pa je apeli-
ral na upravo, naj izvede zunanjo re-
vizijo preteklega poslovanja banke in
ukrepa, preden bi domnevno sporni
posli zastarali. Mali delničar Stanislav
Zajšek je posvaril pred striženjem del-
ničarjev kot ovac: "Sodelovali smo pri
prvi in drugi dokapitalizaciji, po 27
in 19,5 evra za delnico, nekateri tudi
pri tretji po 8 evrov. Bojim se, da nas
boste z vsako nadaljnjo dokapitaliza-
cijo še odrli. Zato podpiram izvedbo
izredne revizije za zadnjih pet let po-
slovanja banke." Mali delničarji so za v
prihodnje želeli temeljitejše informi-
ranje o poslovanju banke, predvsem
iz kakšnega naslova so bile narejene
oslabitve, a odgovora zaradi varova-
nja podatkov in določil bančne zako-
nodaje niso dobili.

Prejšnja uprava
ni dobila razresnice
Prav vroče pa je postalo na skup-
ščini pri točki o podelitvi razresni-
ce upravi (Matjažu Kovačiču, Manji
Skernišak in Andreju Plosu) in nad-
zornemu svetu. Po odločitvi, da bodo
delničarji o vsakem članu glasovali
ločeno, razresnice za lansko poslova-
nje niso dobili ne Matjaž Kovačič, ne
Manja Skernišak in ne Andrej Plos.
Od članov nadzornega sveta so razre-
šnico dobili trije: Vida Lebar, Darjan
Petrič in Ivan Simič, preostali člani
nadzornega sveta pa razresnice niso
dobili (Dušan Jovanovič, Aleš Kri-
sper, Janez Košak, Andrej Svetina,
Franc Škufca, Anton Guzej, Alenka
Bratušek in Ivan Vizjak), kakor tudi
ne prejšnji predsednik nadzornega
sveta Danilo Toplek. Glasovalni stroj
države (Agencija za upravljanje kapi-

talskih naložb, Kad in Sod) se je v svoji
razglašeni obliki ponovno pokazal pri
glasovanju za nove člane nadzornega
sveta. Sod je dal nasprotni predlog ne-
posredno na skupščini in z njim uspel.
Novi člani nadzornega sveta so kljub
pomislekom Marka Goloba, člana
uprave agencije, postali: namesto od-
stopljenega Ivana Simiča dr. Peter Ku-
kovica, zaradi izteka mandata šestih
članov pa ekonomist Keith Miles, pro-
fesor na Primorski univerzi dr. Egon
Žižmond, prokuristka Farmadenta
Duška Jurenec, prokurist družbe Vi-
zualne komunikacije Peter Kavčič,
direktorica Polzele Karmen Dvorjak
in dr. strojništva Niko Samec. Na pre-
dlog Soda so delničarji (ob nestrinja-
nju Agencije za upravljanje kapitalskih
naložb) odpoklicali Darjana Petriča in
Vido Lebar, na njuni mesti pa imeno-
vali Miho Glaviča in Andreja Faturja,
slednjega kot predstavnika sklada East
Capital.

Banka je brez revizorja
Ponovno se je zapletlo pri potrjevanju
revizorske hiše, saj delničarji niso iz-
glasovali predloga nadzornega sveta
za družbo Ernst & Young, ki bi tako re-
vidirala banko že četrto leto. Ker niso
izglasovali niti nasprotnega predloga
Rajka Stankoviča, da bi to bila družba
Deloitte, mora uprava banke poiskati
drugega revizorja, kar pomeni, da bo
letos morala sklicati še eno skupščino.

Delničarji so soglašali z dokapita-
lizacijo banke s povečanjem osnov-
nega kapitala za 20,4 milijona evrov z
institutom odobrenega kapitala in na
predlog agencije brez izključitve pred-
nostne pravice obstoječih delničarjev.
Aktivnosti za dokapitalizacijo mora
uprava začeti do konca letošnjega de-
cembra, skrbni pregled pa mora opra-
viti že do julija mednarodno izbran
izvajalec. Aleš Hauc je opozoril, da so
ti roki zelo kratki.
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Stojan Auer seje opravičil
"Javno se opravičujem, ker sem ljudi davnega leta 2008 pozival, naj kupijo
delnice NKBM, saj sem verjel, da bodo prinašale spodoben donos in da bo
NKBM ostala generator razvoja te regije. Verjel sem, ko sem stal v mrazu
pri stojnici v središču Maribora, ko smo zbrali 4000 podpisov, da banke ne
damo. Danes ugotavljam, da je bilo to s strani delničarjev napačna poteza.
Poleg tega sem doživel tožbo banke kot institucije, ker sem prezgodaj opo-
zarjal na danes javno predstavljene sporne posle na Hrvaškem. Na lanski
skupščini smo govorili o višini dividende in o tem, ali jo izplačati ali ne,
danes ne govorimo niti o tem več. Zato pozivam predsednika in člane
nadzornega sveta, naj vrnejo vsaj polovico prejetega denarja kot nagrado
za svoje delo," je na skupščini NKBM dejal mali delničar Stojan Auer. Dr.
Dušan Jovanovič, takrat še predsednik nadzornega sveta NKBM, je odgo-
voril, da so bila nadomestila članom uprave za njihovo delo izplačana v
skladu z zakonom, (if)

Kovačič ne komentira nerazrešnice
Nekdanja uprava NKBM (predsednik Matjaž Kovačič, člana Andrej Plos in
Manja Skernišak) včeraj na skupščini ni dobila razresnice za minulo leto. Po
skupščini smo poklicali Matjaža Kovačiča, a nerazrešnice ni želel komenti-
rati. Nerazrešnica pomeni, da uprava ni odvezana odgovornosti za poslova-
nje banke v preteklem letu in da bo, če bo treba, za domnevno sporne posle
odgovarjala, odvisno od oblike pravnih sredstev. Nerazrešnica člana uprave
spremlja tudi na njegovi nadaljnji poslovni poti, če ostane v bančništvu, ko
mora pri kandidiranju za novo delovno mesto predstaviti svoje reference. Če
pa išče zaposlitev zunaj bančništva, je razrešnica za njegovo nadaljnjo kari-
ero skoraj brez pomena, (if)

Vodstvo včerajšnje skupščine NKBM (od leve): Dušan Jovanovič, Pavle Pensa, pred-
sednik skupščine, Aleš Hauc in Andrej Plos (Marko Vanovšek)



Mali delničarji
brez nadzornika
Stojan Auer, pred-
stavnik malih
delničarjev: "Pod-
piram, da je tudi
lokalna sku-
pnost dobila dva
svoja predstav-
nika v nadzor-
nem svetu, a žal smo mali delničarji
ostali brez njega. Dobro bi bilo, če bi
statut banke v prihodnje določal ob-
veznost članstva malih delničarjev v
nadzornem svetu. Podpiram dokapi-
talizacijo banke, ampak pomembno je,
kakšna bo ta v praksi. Pogledati bi bilo
treba tudi, koliko je bilo in bi še lahko
bilo stečajnih postopkov, v katere bo
vpletena banka, pa tudi zgrešenih ne-
premičninskih projektov. Zanimivo
pa je, da je prejšnji predsednik uprave
Matjaž Kovačič še pred pol leta zatr-
jeval, da dokapitalizacija sploh ne bo
potrebna. Sedaj pa naj bi banka po
nekaterih podatkih potrebovala vsaj
100 milijonov evrov dodatnega kapi-
tala." (dt)

Banka lahko prodaja
Rajko Stankovic,
predsednik dru-
štva Mali delničar-
ji Slovenije (MDS):
"Z vsemi novimi
nadzorniškimi
imeni nisem naj-
bolj zadovoljen.
Pogrešam, da bi mali delničarji vsaj
simbolično imeli enega predstavnika
v nadzornem svetu, saj nas je v prej-
šnjem mandatu Janez Košak dobro
zastopal in je v dobro banke vztrajal
do izteka mandata, četudi je mnogim
odločitvam nasprotoval in vedel, da
za banko niso najboljše. Po mojem do-
kapitalizacija Nove KBM v teh neugo-
dnih razmerah pri nizki ceni delnice
ni potrebna, saj lahko banka proda
poslovno nepotrebno premoženje in
recimo zgolj s prodajo polovičnega
deleža v Zavarovalnici Maribor dobi
približno dvakrat več denarja, kot če
bi izdala 20 milijonov novih delnic po
okvirni ceni dva evra za posamezno.
Dokapitalizacija banke pa se lahko
prestavi na kasnejši bolj ugoden čas."
(dt)
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